
 
                                     Protokół Nr XI 
                     z obrad XI Sesji Rady Gminy Sławatycze 
                            z dnia 30 kwietnia 2008 roku 
 
 

Sesja trwała od godziny 10.00 do 13.30 
 
Obradom przewodniczył: 
 
Józef Chomiczewski – Przewodniczący Rady Gminy 
 
Proponowany porządek obrad: 
 

1.Otwarcie 
2.Sprawy organizacyjne: 
a)  stwierdzenie quorum; 
b)  przyjęcie porządku obrad; 
c)  przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
3.   Wnioski, interpelacje i zapytania radnych. 
4.   Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy za 2007 rok. 
5.  Zapoznanie Rady Gminy z opinia RIO o przedłożonym 
sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy za 2007 rok – wy-
stąpienie Wójta Gminy. 
6.  Zapoznanie Rady Gminy z uchwałą Komisji Rewizyjnej Ra-
dy Gminy o wykonaniu budżetu Gminy za 2007 rok, w spra-
wie wniosku do Rady Gminy o udzieleniu Wójtowi Gminy ab-
solutorium – wystąpienie Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej. 
7.  Zapoznanie Rady Gminy z opinią RIO o wniosku Komisji 
Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 
– wystąpienie Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej. 
8.   Zapoznanie Rady z działalnością Gminy w okresie między-
sesyjnym – wystąpienie Wójta Gminy. 
9.   Dyskusja. 
10. Podjęcie uchwał w sprawie: 
      -   udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wyko-
nania budżetu Gminy za 2007 rok, 
      -   zmiany w budżecie Gminy na 2008 rok, 
      -   wyrażenie zgody na zbycie nieruchomości, 
      - zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnego 
Ośrodka Kultury w Sławatyczach za 2007 rok, 
      - zatwierdzenie sprawozdania finansowego Gminnej Bi-
blioteki Publicznej w Sławatyczach za 2007 rok, 
      -   wyrażenia zgody na przekazanie w użytkowanie wieczy-

ste nieruchomości położonej w Sławatyczach oraz 
sprzedaż położonych na niej budynków, 



       -   wyrażenie zgody na zbycie nieruchomości. 
11.  Odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych. 
12.  Zakończenie obrad. 
 
                                        Ad.   1 
 

Obrady XI Sesji Rady Gminy otworzył i prowadził Józef 
Chomiczewski – Przewodniczący Rady Gminy, który powitał 
przybyłych na obrady radnych, sołtysów z Gminy. Ponadto w 
obradach udział wzięli Dariusz Trybuchowicz- Wójt Gminy, 
Arkadiusz Misztal – Sekretarz Gminy, Ewa Lorenc – Skarbnik 
Gminy, Irena Patczyk – Kierownik GOPS, oraz Przedstawiciel 
Placówki Straży Granicznej w Sławatyczach. 
 
                                        Ad.   2 
 
a )   Na podstawie listy obecności (stanowiącej załącznik do 

protokołu) Przewodniczący obrad stwierdził, że w obra-
dach bierze udział 14 radnych na ustawowy skład Rady 
15, co stanowi quorum władne do podejmowania prawo-
mocnych uchwał; 

 
b )   Przewodniczący obrad odczytał radnym porządek obrad, 

do którego radni nie wnieśli uwag i poprawek i w wyniku 
przeprowadzonego głosowania został przejęty jednogłośnie 
przy 14 głosach – za. 

 
c )   W kolejnym punkcie obrad Przewodniczący poprosił rad-

nych o przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji, który był 
wyłożony do wglądu przed obradami. Do powyższego pro-
tokołu radni nie wnieśli uwag i poprawek i w wyniku 
przeprowadzonego głosowania został przyjęty jednogłośnie 
przy 14 głosach – za, 

 
                                       Ad.    3 
 

 W kolejnym punkcie obrad Przewodniczący obrad po-
prosił radnych o zgłaszanie wniosków i interpelacji głos zabra-
li:  
-  radna Irena Pruniewicz – zgłosiła interpelację w sprawie zli-
kwidowania dzikiego wysypiska śmieci na polu p. T. Łapiń-
skiej; 
-  Radny Jacek Mazaniuk – zgłosił interpelację w sprawie dal-
szego etapu kanalizacji tj. północna część Sławatycz (w jakim 
czasie jest to przewidziane);  
 



-  Eugenia Szczur – sołtys Mościce Dolne – naprawienie prze-
wróconego przystanku autobusowego. 
 
                                      Ad.  4 
 

Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy za 2007 rok -  
radni otrzymali łącznie z zawiadomieniami o terminie Sesji i w 
związku z tym na wniosek radnych odstąpiono od ponownego 
czytania. W wyniku braku zapytań do powyższego materiału 
Przewodniczący przystąpił do kolejnego punktu obrad. 
 
                                     Ad.   5 
 

Zabierając głos Wójt Gminy zapoznał radnych poprzez od-
czytanie z Uchwałą Składu Orzekającego Regionalnej Izby Ob-
rachunkowej w Lublinie z dnia 18 marca 2008 roku w spra-
wie zaopiniowania przedłożonych przez Wójta Gminy Sławaty-
cze sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za 2007 rok  
(Uchwała stanowi załącznik do protokołu z Sesji). 
 
                                     Ad.  6 
 

W kolejnym punkcie obrad Przewodniczący poprosił o za-
branie głosu p. Dorotę Sobczuk – Przewodnicząca Komisji Re-
wizyjnej Rady Gminy, która odczytała Uchwałę Nr 1/2008 w 
sprawie opinii o wykonaniu budżetu Gminy w 2007 roku w 
sprawie wniosku do Rady Gminy o udzielenie absolutorium 
Wójtowi Gminy (odczytana Uchwała stanowi załącznik do pro-
tokołu z Sesji). 
 
                                    Ad.  7 
 

Następnie p. Dorota Sobczuk – Przewodnicząca Komisji 
Rewizyjnej odczytała Uchwałę Składu Orzekającego Regional-
nej Izby Obrachunkowej w Lublinie z dnia 19 marca 2008 ro-
ku, w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Ra-
dy Gminy Sławatycze o udzielenie Wójtowi Gminy absoluto-
rium z tytułu wykonania budżetu za 2007 rok (odczytana 
uchwała stanowi załącznik do protokołu z Sesji). 
 
 
 
 
 
 
 



                                   Ad.   8 
 

W kolejnym punkcie obrad głos zabrał Wójt Gminy, który 
zapoznał radnych z działalnością Gminy w okresie międzyse-
syjnym tj.  (18.03.08- 30.04.08), omawiając między innymi 
następujące zagadnienia : 
 

Podjęto działania w sprawie umożliwienia mieszkańcom 
wnoszenia podań i wniosków drogą elektroniczną od 1 maja 
2008 roku. – Zakupiono 6 szt. podpisów elektronicznych kwa-
lifikowanych wraz z czytnikami kart, przeszkolono osoby de-
cyzyjne w wyżej wymienionym zakresie; 

 
Przystąpiono do programu „Eko-drogi”.  Jest to program 

Powiatowego Urzędu pracy w Białej Podlaskiej, pozwalający 
osobom bezrobotnym z terenu gminy Sławatycze na podjęcie 
zatrudnienia w formie robót publicznych. Złożono zapotrze-
bowanie na 6 osób na maksymalną długość trwania robót, 
czyli 6 miesięcy. Osoby te będą układały chodnik w ciągu 
drogi wojewódzkiej, przy ulicy Włodawskiej w Sławatyczach 
oraz wykonywały prace porządkowe, co znacząco obniży kosz-
ty inwestycji, sprawy związane z drogownictwem jak również 
będziemy chcieli usuwać wszystkie dzikie wysypiska śmieci 
powstałe przy drogach. 

 
Zmodernizowano stronę internetową Urzędu Gminy.  
 
Otrzymano pozytywną opinię co do zawartości formalnej i 

prawidłowości wniosku na utworzenie przedszkola samorzą-
dowego w Sławatyczach.  Rozstrzygnięcie ostateczne i decyzja 
o dofinansowaniu przewidywana jest w ciągu najbliższego ty-
godnia. 

 
Złożono wniosek na dofinansowanie zakupu „wyprawek 

szkolnych” w roku szkolnym 2008-2009 dla klas „0”-III Szkoły 
Podstawowej. 

 
Zakupiono samochód gaśniczy dla OSP Liszna. Jest on 

zarejestrowany kupiony za kwotę brutto 40.000,00 zł. W ra-
mach zakupu tego samochodu została zakupiona do Lisznej 
chłodnia, która będzie służyła do wynajmowania na wszystkie 
uroczystości (przeważnie wesela).  

 
Przeprowadzono szereg konsultacji z radcą prawnym, w 

sprawie zabezpieczenia interesów Gminy w sprawach oddania 



w użytkowanie wieczyste Ośrodka Zdrowia oraz zadłużenia 
podatkowego GS. 

 
Przeprowadzono rozmowę z kierownictwem PKS w spra-

wie interpelacji radnych dotyczących zatrzymywania się auto-
busów w Kol. Kuzawka – autobusy zatrzymują się w w/w 
miejscu. 

 
 

Przeprowadzono rozmowę z TP SA w sprawie słupów na 
ul. Świerkowej. W najbliższych dniach TP SA podejmie roz-
mowy na ten temat.  

 
Przeprowadzono rozmowę z Panią Mariolą Bedenak w 

sprawie poprawy widoczności przy wyjeździe na ulicę Poczto-
wą – Pani Bedenak nie planuje w najbliższym czasie inwesty-
cji w w/w zakresie. 

 
Wzięto udział w posiedzeniu Komisji Regulacyjnej do 

Spraw Kościoła Prawosławnego – gmina została zobowiązana 
do zwrotu gruntów, które w przeszłości stanowiły własność 
parafii prawosławnej w Sławatyczach. Aby nie uszczuplać ma-
jątku gminy skomunalizowano dwie działki po Janie Drewko 
(2,81 ha-obręb Zańków), jedną po Ksawerym Milarcie (1,97 ha 
– obręb Liszna), jedną z mienia gminnego o pow. 4,16 ha (koło 
starej Sołodowni), zostaną przekazane Parafii prawosławnej w 
Sławatyczach, łącznie 8,94 ha. 

 
Spłacono w bieżącym roku część pożyczki zaciągniętej na 

budowę kanalizacji w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Śro-
dowiska i Gospodarki Wodnej w kwocie 100 000zł. Pozostało 
do spłaty 170 000zł, w maju zostanie złożony wniosek o umo-
rzenie 30% całości pożyczki, tj. 96 000zł, zostanie do spłaty 
zatem 74 000zł. 

 
Wykonano remont bieżący boksu garażowego w OSP 

Liszna. 
 
Zaplanowano do realizacji remonty dróg gruntowych w 

gminie, głównie w rejonie Kolonii Krzywowólka i Zańkowa przy 
współudziale Spółki Wodnej. 

 
Zaplanowano do wykonania położenie dywaniku asfalto-

wego na Rynku oraz położenie warstwy uzupełniającej na uli-
cy Wyzwolenia. 

 



Prowadzono rozmowy i ustalenia z firmą projektującą sieć 
kanalizacji zbiorczej w Sławatyczach- ul. Kodeńska – Liszna. 
Prace projektanckie mają się ku końcowi. Są przypadki , gdzie 
właściciele działek nie chcą przepuścić przez swoje działki. W  
Lisznej mamy jeden przypadek i chyba ze 3 na ul. Kodeńskiej. 
Ale będziemy próbowali w jakiś sposób z tych problemów wy-
brnąć. 

 
       

Następnie Wójt poinformował o spotkaniu w Międzygmin-
nym Związku Celowym. Obecnie funkcjonujące wysypiska 
śmieci mają koncesje do końca 2009 roku. 

 
                                           Ad.  10 
 
Przystępując do kolejnego punktu obrad Przewodniczący 

przedstawił radnym projekty uchwał przygotowane do podję-
cia na sesji: 

 
-  uchwała w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absoluto-

rium z tytułu wykonania budżetu Gminy za 2007 rok  po 
krótkiej dyskusji w wyniku przeprowadzonego głosowania, 
uchwała została przyjęta jednogłośnie przy 14 głosach – za;  

 
-  uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2008 

rok do tej uchwały uzasadnienie o konieczności jej podjęcia 
odczytała Ewa Lorenc - Skarbnik Gminy. W wyniku przepro-
wadzonego głosowania uchwała została przyjęta przez rad-
nych jednogłośnie tj. 14 głosów – za; 

 
-   uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieru-

chomości. Przy tej uchwale głos zabrał Wójt Gminy informu-
jąc radnych, że chodzi tu o zbycie w drodze przetargu nieru-
chomości tj. gruntu łącznie z budynkiem po  mleczarni w 
Krzywowólce. Jest wykonana druga wycena i w związku z za-
interesowaniem w sprawie  kupna tej nieruchomości niezbęd-
na jest do podjęcia uchwała aby rozpocząć całą procedurę - w 
wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została przyję-
ta jednogłośnie przy 14 głosach – za; 

 
-   uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finan-

sowego Gminnego Ośrodka Kultury w Sławatyczach za 2007 
rok – w wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała zosta-
ła przyjęta jednogłośnie przy 14 głosach – za; 

 



-   uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finan-
sowego Gminnej Biblioteki Publicznej w Sławatyczach za 2007 
rok – w wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała zosta-
ła przyjęta przez radnych jednogłośnie przy 14 głosach – za;  

 
-   uchwała w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie w 

użytkowanie wieczyste nieruchomości położonej w Sławaty-
czach oraz na sprzedaż położonych na niej budynków – przy 
tej uchwale głos zabrał Sekretarz  Gminy informując, że odby-
ło się posiedzenie 2 stałych Komisji Rady tj. ds. Społecznych i 
Budżetu i Finansów w powyższej sprawie.  

Aby zabezpieczyć interesy mieszkańców w zakresie usług 
medycznych i w związku z tym możemy oddać grunt w użyt-
kowanie wieczyste z zapisem w akcie notarialnym, że na tym 
gruncie musi być prowadzona działalność medyczna. Nato-
miast jeżeli chodzi o budynek będzie on sprzedany w wersji 
bezprzetargowej  Komisje wyraziły pozytywne stanowisko w tej 
kwestii. Głos zabrał Jacek Mazaniuk stawiając zapytanie czy 
chodzi tu o plany proceduralne, czy też podejmowane będą 
dalsze kroki w tej kwestii, Sekretarz odpowiadając poinfor-
mował, że w momencie dzierżawy gruntu p. doktor kupuje 
budynek i może już zaciągać pod remont kredyt.  

Wójt informując powiedział  że możemy to wpisać do aktu 
notarialnego i będziemy dążyć do jednego, aby budynek nie 
zmienił swego przeznaczenia. W tej chwili musimy przeprowa-
dzić wycenę i zapoznać z nią pana doktora. Jeśli chodzi o 
funkcje tego budynku to doktor nie będzie jej zmieniał. A jeże-
li będzie chciał  zmian to na działce, którą zakupił będzie bu-
dował nowy budynek z przeznaczeniem na usługi medyczne 
natomiast ten zostanie przeznaczony w całości na prowadze-
nie rehabilitacji.  

Jacek Mazaniuk zabierając głos stwierdził, że z chwilą 
sprzedaży budynku jesteśmy zdani na jego usługi. Może nie 
należy się śpieszyć z tą sprawą. Radosław Trzeciak – remont 
ośrodka zdrowia jest konieczny w grę wchodzi pozyskanie 
środków ze środków unijnych. Rozsądnym chyba jest zała-
twienie sprawy w ten sposób (zgodnie z przygotowaną uchwa-
łą),  Komisje na swoim spotkaniu również wyszły z propozycją 
wydzierżawienia gruntów i sprzedaży budynku.  Możemy 
przeprowadzić remont budynku ale są to duże koszty i będą  
to pieniądze po prostu wyrzucone w przysłowiowe błoto, a pan 
doktor może nam podziękować i na swojej działce postawić 
nowy budynek z przeznaczeniem na usługi medyczne.  

Następnie Sekretarz Gminy przedstawił radnym procedu-
rę sprzedaży budynku  i wydzierżawieniu gruntu. 



Po zakończeniu dyskusji Przewodniczący przystąpił do 
przeprowadzenia głosowania w wyniku którego uchwała zo-
stała przyjęta przy 12 głosach – za, 1 przeciw i 1 wstrzymują-
cy się. 

 
-   uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieru-

chomości - Sekretarz Gminy wyjaśniając poinformował, że 
chodzi tu o nieruchomość po dawnym SKR, objaśnił też jej 
stan prawny. Po zakończeniu udzielania wyjaśnień Przewod-
niczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania, w wyniku-
którego uchwała została przyjęta jednogłośnie przy 14 głosach 
– za. 
 
 
                                              Ad.  11 
 

W kolejnym punkcie obrad głos zabrał Wójt Gminy Da-
riusz Trybuchowicz  który udzielił odpowiedzi na zgłoszone 
wnioski interpelacje i zapytania radnych: 

 
-    wysypisko zostanie usunięte przy pomocy ludzi, któ-

rych będziemy mięli zatrudnionych w ramach prac – program 
Eko – drogi. 

 
-    przystanek stary w Mościcach został złomowany a w 

jego miejsce zostanie zrobiona nowa wiata przez naszego kon-
serwatora, tylko  pierwszej kolejności musi zostać wykonane  
zadaszenie aby zabezpieczyć  kosze na śmieci, należące do 
Urzędu Gminy.  A później zostanie wykonany przystanek i 
ustawiony na swoim miejscu. 

 
-  kanalizacja północnej części Sławatycz - termin pozwo-

lenia i wykonanie dokumentacji zostanie uzgodniony. 
 
-   Wójt poinformował wszystkich o pikniku majowym ro-

dzinnym, który zostanie zorganizowany 4 maja w centrum 
Sławatycz (Rynek) z inicjatywy Księdza Proboszcza. Wójt 
zwrócił się z prośbą do przedstawiciela Straży Granicznej o 
zabezpieczenie ładu i porządku przy pomocy funkcjonariuszy 
na tym pikniku, z tego względu że będzie to przy głównej ulicy 
(Rynek – centrum Sławatycz). 

 
 
Radny Antoni Kiryluk zwrócił się z prośbą o dowiezie żwi-

ru na drogę do Semeniuka w Nowosiółkach. Wniosek ten po-
parł radny Jacek Mazaniuk, który poinformował , że z powyż-



szej drogi korzystają funkcjonariusze straży granicznej a jest 
ona naprawdę w złym stanie i w niektórych miejscach nie-
przejezdna. 

 
Radny A. Popko poprosił o zabranie głosu funkcjonariu-

sza Placówki Straży Granicznej obecnego na sesji, który po-
dziękował za zaproszenie na Sesję Rady Gminy i pokrótce 
omówił zasady pracy placówki, pomoc samych mieszkańców 
funkcjonariuszom w wypełnianiu ich obowiązków. 

 
 
Pan Wójt poinformował, że wpłynął wniosek z Policji z 

prośbą o dofinansowanie kupna samochodu. Wójt tę sprawę 
pozostawił do podjęcia decyzji przez radę. W wyniku krótkiej 
dyskusji radni postanowili aby przeznaczyć na zakup samo-
chodu kwotę 2000, 00 zł. Radni zwrócili uwagę na zbyt małą 
ilość stałych patroli i w związku z tym należy napisać pismo 
do Komisariatu o zwiększenie ilości stałych patroli. 

 
Na zakończenie Wójt podziękował wszystkim radnym za 

udzielenie absolutorium  za 2007 rok. 
 
                                     Ad.  12  
 
W związku z wyczerpaniem porządku obrady Sesji Rady 

Gminy zostały zakończone. 
 
 

Protokołowała                                      Przewodniczący 
                                                       Rady Gminy 

 Regina Parczewska 
                                                  Józef  Chomiczewski 

 


